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Chiritoiu: Doar o treime dintre consumatori au folosit oportunitatea de a trece pe

contracte mai avantajoase la gaze

Presedintele Consiliului Concurentei, Bogdan Chiritoiu, considera ca lucrurile în ceea ce priveste

liberalizarea pietei de energie merg bine si nu mai pot fi întoarse, dar sustine ca se astepta ca mai multi

dintre consumatori sa foloseasca oportunitatea de a trece pe contracte mai avantajoase la gaze. 

 

"În energie sunt timpuri interesante. E o oportunitate sa inovam si sa facem ca lucrurile sa mearga mai bine, ceea

ce trebuie sa însemne mai ieftin sau nu foarte scump si cu un impact ecologic mai redus decât în momentul de fata

(...) Discut cu persoane de conducere din companii si înteleg ca trec printr-o experienta cu care sunt mai putin

familiarizati, dar asta e situatia, trebuie sa ne adaptam cu totii si sa folosim schimbarea ca pe o oportunitate de a

face lucruri bune. În ceea ce priveste liberalizarea pietei de energie, lucrurile merg si nu mai pot fi întoarse. Cu

siguranta am avut o conjunctura buna la gaze si asta ne-a ajutat. Îmi pare rau ca mai multi dintre consumatori nu au

folosit oportunitatea de a trece pe contracte mai avantajoase la gaze, suntem undeva la o treime. Ma asteptam ca

treimea asta sa fie reprezentata de catre cei care au consumuri mai mari, dar din pacate aceasta treime reflecta

consumatorul mediu, care foloseste gazul pentru gatit, deci un consum mic. Posibil ca aceasta fereastra de

oportunitate care exista anul trecut, când gazele erau destul de ieftine fata de perioada dinainte, pare a se închide.

Am atentionat companiile ca vom fi foarte severi daca vedem eforturi de a bloca miscarea clientilor. Avem

investigatii pe zona de electricitate, unde sesizari pe care le-am primit din piata arata obstructionarea de miscare a

clientilor de la furnizorii actuali spre unii noi. În acelasi timp, suntem atenti si pe zona de gaze", a mentionat

Chiritoiu, într-o dezbatere de specialitate, organizata joi.

 

Presedintele Consiliului Concurentei a precizat, totodata, ca institutia pe care o conduce va derula o serie de

controale la companiile din energie în privinta aplicarii legislatiei pe extinderea retelelor de gaze si electricitate si

pe ceea ce înseamna bransarea în cazul noilor consumatori.

 

"Alta zona de interes, si am atentionat companiile ca vom desfasura controale, este aplicarea legislatiei privind

extinderea retelelor de gaze si electricitate, bransarea de noi consumatori. Pe de o parte, cu totii întelegem ca

legislatia nu este perfecta si ca este dificil de aplicat. Imperfect si dificil de aplicat nu înseamna ca nu exista si ca

nu se aplica. Vom desfasura o serie de actiuni de control atât pe zona de electricitate, cât si pe zona de gaze. În

acelasi timp, vom sprijini industria în sensul sa facem legea asta mai aplicabila. Rezultatul modificarii legislatiei

trebuie sa fie ca aceasta sa functioneze, nu sa abandonam obiectivul ei care este extinderea retelelor în facilitati de

acces a consumatorilor la gaze si electricitate, la costuri rezonabile. Efortul trebuie sa vina de la companiile mari,

nu de la consumatori mai saraci, care au cu totul alte posibilitati decât le are o mare companie de utilitati", a

subliniat seful autoritatii de concurenta.

 

Decidenti din industria energetica româneasca analizeaza, joi, strategiile nationale, europene si corporative în

domeniu în cadrul editiei a VII-a a evenimentului Energy Strategy Summit 2021. 
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